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Oprava křižOvatky SchOellerOva - za tratí v třebOradicích

Sběrné míSto
Od 2.10. došlo ke změně otevíracího času sběrného místa. 
Otevřeno je od 13 do 16 hodin každou neděli. Ve středu 
zůstávají  otevírací hodiny stejné, a to od 17 do 19 hodin.  
Posledním dnem tohoto roku, kdy bude sběrné místo otevře-
no je neděle 19.12. V lednu a únoru je sběrné místo otevřeno 
každou neděli od 14 do 15 hodin, a to od 9.1. do 27.2.2022. 
Od března bude opět otevřeno od 13 do 16 hodin. 
nebezpečný odpad
Svoz nebezpečného odpadu proběhne v sobotu 20.11.2021 
před obecním úředem od 8 do 9 hodin. Prosíme o dodržová-
ní předávaných odpadů, jejich seznam naleznete ve vývěs-
kách obce, na webu i FB, kde je umístěn letáček. 
Vítání občánků
Jako každý rok i letos dne 23. září proběhla velmi oblíbená 
akce vítání nových občánků v našem kostele sv. Jana Křti-
tele. Pozváno bylo 24 dětí, trvale hlášených v obci. Děvčá-
tek jsme přivítali devět a chlapců patnáct. Akci doprovázela 
svým zpěvem paní Jana Štěrbová. 

placený SVoz biopopelnic
Poslední svoz biopopelnic bude v pondělí 22.11.2021.
SVoz biologického odpadu
Svoz biologického odpadu končí koncem listopadu. Posled-
ní středu 24.11.2021 bude přistaven kontejner na mobilní 
místo v ulici Březiněveská x K Potoku. Individuální přista-
vování kontejnerů je vždy po telefonické dohodě s paní Ta-
báčkovou, tel: 723 450 618. 
omezení proVozu podatelny
Dne 18.10.2021 se nebudou provádět agendy ověřování, 
přihlašování ani služba CzechPointu. Veškeré služby může-
te využít v náhradním termínu a to hned druhý den v úterý 
19.10.2021.
reklamace na SVozy odpadu
Na oddělení logistiky svozové firmy AVE CZ byla zřízena 
nová pozice k vyřizování reklamací na svozy komunálního 
a placeného bioodpadu - pan Bayer tel: 606 685 921, mail: 
tomas.bayer@ave.cz. Tento kontakt je možný využít při  vy-
řizování stížností a dotazů.

t e l e G r a F i c k y  z  O b e c N í h O  Ú ř a d U

Jak již mnozí z čtenářů zaznamenali na 
některých sociálních sítích, má dojít v 
závěru tohoto roku k realizaci staveb-
ních úprav křižovatky Schoellerova 
- Za Tratí. Oficiálně byla naše obec s 
tímto záměrem seznámena až na jed-
nání konaném dne 15.9.2021 u staros-
ty MČ Praha - Čakovice. Do té doby 
s naší obcí nebylo oficiálně jednáno, 
neboť není účastníkem povolovacích 
řízení v této věci. Nicméně vedení MČ 
Praha - Čakovice usoudilo, že by bylo 
dobré s ohledem na dopravní kompli-
kace, které to pro naše občany bude 
znamenat, nás alespoň dopředu upo-
zornit na již blížící se termín realizace. 
Přesné datum zahájení však s ohledem 
na probíhající řízení není známo. Pří 
výše uvedeném jednání bylo z naší 
strany požadováno zaslání konkrétních 
termínů jednotlivých etap a jejich spe-
cifikace co se týče dopravních opatření 
tak, abychom vás mohli s tímto sezná-
mit. Bohužel k uzávěrce tohoto čísla se 
tak ještě nestalo. 
Takže ve zkratce k samotné úpravě kři-
žovatky a dopravním opatřením, které 
nám jsou známa. Stavba je prováděna 
v rámci akcí BESIP, které mají zvý-
šit bezpečnost ve vybraných místech. 
Úprava samotná se pak nejvíce dotkne 

zaústění komunikace ze směru od tep-
lárny do ul. Schoellerova, kdy tento 
nájezd bude proveden kolmo. Tedy již 
nebude šikmý nájezd s možností jeho 
objetí odbočkou k přejezdu. Další vý-
znamnou úpravou bude, že ze směru 
od Hovorčovic bude nájezd na tuto 
křižovatku jako z vedlejší ulice. Tedy 
že vozidla jedoucí od přejezdu a odbo-
čující do ulice Za Tratí budou na hlav-
ní komunikaci. Tato úprava je z toho 
důvodu, že veškerá vozidla jedoucí ze 
železničního přejezdu musí mít před-
nost, která jim umožní bezpečné opuš-
tění železničního přejezdu. Předběžně 
by pak měla samotná realizace pro-
běhnout v několika etapách. Začátek 
je zatím plánován na začátek listopadu 
2021 s tím, že doba realizace by nemě-
la přesáhnout 90 dní, pokud to dovolí 

klimatické podmínky. Přesné rozlože-
ní etap a jejich termíny zatím nejsou 
známy, ale víme, že v jisté fázi dojde 
i k uzavření této křižovatky jako cel-
ku. Dle dohody by měla být tato uza-
vírka co nejkratší a pokud možno přes 
víkend. V ostatních etapách by pak 
mělo dojít k omezení zejména světel-
ným dopravním značením (semafory) 
a směrováním dopravy střídavě kolem 
teplárny nebo na Třeboradice.
Více nám bohužel v tuto chvíli není 
známo, ale jakmile obdržíme detailněj-
ší informace, ihned vám je samozřej-
mě zprostředkujeme. Věříme, že úpra-
va této křižovatky přispěje ke zlepšení 
bezpečnosti v daném místě a to i pro 
občany naší obce.

Pavel Budín, místostarosta
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rekonstrukce místní komunikace v ulici polní 
Jedná se vlastně o výstavbu zpevněné vozovky, která je v 
současnosti v délce 125 m stále ještě štěrková. Jde o na-
plnění příslibu obce, který dala při odkupu části této ko-
munikace. Ve výběrovém řízení, které bylo 2x opakováno 
z důvodu nezájmu, byla nakonec vybrána Stavební firma 
Neumann, s.r.o., z Mělníka (jako jediný uchazeč) a zahájení 
akce se plánuje na měsíc říjen 2021. Ukončení výstavby se 
pak předpokládá v měsíci prosinci (pokud počasí výstavbu 
umožní).
investiční náklady : 1,9 mil. kč bez dph 21%

park „Sáňkovací kopec“ 
Jedná se o realizaci staveb v parku zvaném „Sáňkovací ko-
pec“ v těsné blízkosti letos dokončeného pavilonu mateřské 
školky v Lánské ulici, kde vznikne moderní park s dráhou 
pro bruslení a výuku jízdy na kole, s hřištěm, se schodištěm 
na kopec, opěrnými zídkami a lavičkami a moderními atrak-
cemi pro děti i dospělé (0-99).
Stavbu bude realizovat vybraný uchazeč z výběrového říze-
ní společnost Print & Office, s.r.o. ve spolupráci se stavební 
firmou VPK Suchý, s.r.o. Herní prvky bude realizovat firma 
Hřiště hrou, s.r.o.. Toto řízení bylo z důvodu nezájmu sta-
vebních společností opakováno 3x.

Výstavba by měla být zahájena také v měsíci říjnu a dokon-
čena opět s podmínkou vhodného počasí do konce kalen-
dářního roku. V rámci realizace nebude provedena finální 
parková úprava tj. výsadba stromů a keřů. To by mělo pro-
běhnout na jaře 2022.
investiční náklady : 5,82 mil. kč bez dph 21%
investiční náklady herních prvků : 1.969.936,- kč bez 

dph 21%

další připravované stavby s výjimkou dostavby zŠ

rekonstrukce objektu revoluční čp. 327 (nepa)

V současné době probíhá zadávací řízení na zhotovitele sta-
vebních prací, které by mělo být ukončeno v průběhu měsí-
ce října. Předpokládaná hodnota dle zadávací dokumentace 
veřejné zakázky činí 32.677.205,- Kč bez DPH. To však 
neznamená finální částku, za kterou bude zakázka vysou-
těžena. V případě, že finální čáska přesáhne možnosti obce, 
které jsou omezeny zejména potřebou zachování financí pro 
realizaci dostavby Základní školy, což je prioritní stavba, 
je možné, že realizace tohoto záměru bude odložena. Po-
kud se tak nestane, je předpokládaný termín zahájení stavby 
11/2021 a předpokládaný termín ukončení do 30.8.2022.

Pavel Budín, místostarosta
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K následujícím vzpomínkám na letošní letní akce spolků, 
sdružení i jednotlivců pro veřejnost je nutné připomenout 
článek z prvního letošního zpravodaje, ve kterém jsme se 
zamýšleli, zda pandemická situace umožní tradiční akce a 
proto Vás nebylo možné informovat formou tradičního ka-
lendáře akcí.

Jak ukázalo právě skončené léto, nebylo to nutné. Potvrdilo, 
že oblíbené akce spolků, za kterými se ohlížíme, již přesa-
hují hranice naší obce a stávají se i cílem návštěv účastníků 
z okolí.

Pojďme tedy společně zavzpomínat.

Léto zahájila Hovorčovická nohejbalová liga turnajem pro 
veřejnost. Slovo mají její představitelé, pánové Josef Ptáček 
a Marek Junghans:

Dne 5.6.2021 naše sdružení uspořádalo již šestý ročník tur-
naje v nohejbalu s podporou obce, pod názvem Hovorčo-
vický pohár.

Přihlásilo se deset místních týmů, které hrály systémem 
každý s každým. To znamenalo odehrát celkem 45 zápasů. 

V krásném slunečném počasí to byl ode všech výkon hodný 
profesionálů. Bojovalo se o poháry a šampaňské. Na hráčích 
byla vidět velká chuť si po delší pauze zasportovat a také 
zabojovat o výsledek. 

Myslíme, že si všichni  odnesli dobrý pocit ze hry a soutě-
žení.

Děkujeme všem zúčastněným týmům za bojovnost, férovost 
a dobrou náladu, která vydržela během celého turnaje. Již 
teď se těšíme, až si za rok akci zopakujeme. 

Hovorčovická pěst
Třetím rokem se na letní scéně obce prezentuje stále popu-
lárnější Hovorčovická pěst a Hovorčovická pěstička, adre-
nalinové překážkové závody pro sportovce a amatéry. Tato 
akce si získává i jméno v celostátním kalendáři obdobných 
akcí, z nichž je nejznámější akce Spartan Race v Praze. 
„Naší snahou není tuto akci napodobovat, naopak se snaží-
me organizovat akce originální, využívající prostředí obce 
a parku uprostřed ní“ říká duše a zakladatel této akce pan 
Marko Junghans.

O tom, že se to organizátorům daří, svědčí stále se zvyšují-
cí účast nejen v hlavním závodě dospělých, ale zejména v 
závodě dětí – Hovorčovické pěstičce. Hovorčovice jsou již 
pevně zakotveny v komunitě sportovců vyznávající překáž-
kové závody.

V červnu dvacátého šestého byl uspořádán první závod, 
účast byla ještě poznamenána dobíhajícími opatřeními ke 
covidu, přesto však znamenal osvěžení pro veřejnost po 
dlouhém společenském půstu.

Děti při startu Hovorčovické pěstičky
Druhý závod 18.9., který máme v živé paměti již zname-
nal velkou účast nejen dospělých, ale zejména dětí. Hod-
notné ceny pro vítěze  a upomínkové medaile pro všechny 
účastníky potěšily jak děti tak rodiče. Doprovodný program 
s dětskými skluzavkami, animátorkou a diskžokejem nezka-
zilo ani podmračené počasí, jenž se promítlo do účasti na 
večerní zábavě.

Obec oceňuje nejen přínos této akce pro společenský život 
v obci, ale také přístup organizátorů, kteří veřejné prostory 
zapůjčené pro akci vždy včas a bezvadně uklidí.

Po jedenácti letech existence snad v Hovorčovicích nena-

jdete nikoho, kdo by neznal akci Veterán dech, rozloučení s 
létem. Tato akce nechyběla ani letos, kdy se 28. srpna sešli v 
prostorech bývalého JZD, nyní areál Agrio nadšenci udržu-
jící tradici užívání mopedů a malých motocyklů vyrobených 
před rokem 1980. Neméně významnou součástí této akce 
jsou závody na odstrkovadlech a kolech pro děti, které tak 
mají možnost se po prázdninách setkat s kamarády a sou-
těžit o hodnotné ceny. I proto má tato akce podporu obce. 
Zaráží nás, že se občas najde někdo z občanů, kritizující, že 
mu sobotní odpoledne otravuje zvuk motorek. Letos to stě-
žovatel obohatil o stížnost na zablácenou silnici v blízkosti 
remízku, přesto, že byla po skončení závodů pořadateli ukli-
zena. Naštěstí se jedná vždy o stížnosti jednotlivců, kterým 
zřejmě společenský život v obci neschází, avšak tolerance k 
ostatním ano. 

Start Veterán dechu
Spolek Felix Libery tradičně obstarává v naší obci oslavu 
dětského dne, spojeného se závodem v běhu pro dospělé. 
Letos však požadavky protiepidemiologických opatření 
platné koncem června tuto tradici překazily. Tento spolek 
to všem dětem i dospělým vynahradil svou druhou tradiční 
akcí Kouzelný les uspořádanou jedenáctého září.

Obdivuhodné je, že členové tohoto spolku každý rok vy-
mýšlejí novou náplň a podobu jednotlivých stanovišť. Letos 
tomu nebylo jinak a obrovským trhákem byla chemická la-
boratoř, kdy i rodiče kroutili hlavami nad vynalézavostí osa-
zenstva tohoto stanoviště. Ani ostatní však nezůstali pozadu 
a přispěli k výborné atmosféře.

Tradiční občerstvení na palouku v péči spolku opět nemělo 
chybu.

Felix Libery spolu s obcí chystá letos ještě tradiční gulášo-
vání, na které Vás zve samostatnou pozvánkou.

Kouzelný les
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Jako každoročně i začátek tohoto školního roku byl v naší 
škole provázen přivítáním nových prvňáčků, kterých se 
letos sešlo celkem 44. První den byl milým setkáním nás 
všech; žáků, zaměstnanců školy i všech rodičů a byli jsme 
upřímně rádi, že se můžeme společně sejít po tak zvláštním 
„covidovém“ roce.
Co nového nás v tomto roce čeká? Máme již pět míst pro 
vzdělávání našich dětí. Dvě budovy mateřské školy, ve kte-
rých se nyní vzdělává 108 dětí, dále dvě budovy základní 
školy, kde se vzdělává celkem 288 žáků a v novém místě 
vzdělávání, v CVČ Měšice, máme nyní umístěné dva třetí 
ročníky, celkem se 34 žáky. Je vidět, že se stále rozrůstáme 
a rozrůstat budeme, a to až do roku 2023, kdy by měla být 
v říjnu hotova, doufejme, již poslední stavební akce školy - 
nová přístavba budovy I. stupně ZŠ. Poté už budeme mít k 
dispozici celkem 10 tříd pro 1. stupeň a 8 tříd pro 2. stupeň; 
tzn. pro každý ročník dvě třídy. Toto rozšíření je nezbytné, 
protože se počty dětí v Hovorčovicích stále zvyšují.
Na základě doporučení MŠMT jsou pro nás v této chvíli nej-
důležitější tři věci: vybrat ze školního vzdělávacího progra-
mu to podstatné a důležité, dále zmapovat, na jaké úrovni se 
nyní žáci nacházejí, a začít s doučováním těch, u koho je to 
potřebné. Dohánět nemilé dopady posledních dvou nároč-
ných let budeme celý tento rok a možná i déle. V ZŠ jsme do 
výuky zařadili v rámci osvojování IT dovedností nový před-
mět – psaní všemi deseti, protože tuto dovednost vnímáme 
pro současný život jako velmi důležitou.
V září jsme organizovali volby nových členů do školské 
rady; za rodiče byl zvolen pan Ing. Pavel Šťastný, za pe-
dagogy paní Mgr. Romana Harcubová a za zřizovatele paní 
Ing. Jana Dubnová. Dalším pro nás důležitým momentem 
v tomto školním roce je to, že procházíme pilotním rokem 
podoby nového hodnocení na I. stupni ZŠ, protože doba, 
kterou máme za sebou, a pokrok, který ve vzdělávání neza-
stavíme, si žádají nové přístupy, a to i v oblasti hodnocení 
našich žáků. Hodnotíme formativně, tzn. sledujeme pokrok 

žáka na cestě k cíli. Cílem je ovlivnit žákův výkon tak, aby 
dosáhl stanoveného cíle ve vyšší kvalitě. Je to hodnocení, 
které pozitivně ovlivňuje vnitřní motivaci žáka a učí ho 
zodpovídat si za své učení. V rámci tohoto pilotního roku 
směřujeme k tomu, abychom nemuseli v budoucnu v 1. – 3. 
ročníku používat známky, ale slovní kriteriální hodnocení, 
které v tomto mladším školním věku otevírá šance pro za-
jištění motivace k celoživotnímu učení. Je to pro nás určitě 
více práce, ale děláme to proto, abychom pomohli našim dě-
tem. V tomto roce plánujeme zorganizovat několik rodičov-
ských kaváren s tématy, kterými bychom chtěli rodičům při-
blížit naše aktuální aktivity ve škole (formativní hodnocení, 
podporu čtenářství, způsoby výuky cizího jazyka, apod.). 
Jsme rádi, že se opět rozjíždějí i kroužky v odpoledních 
hodinách - pokračujeme s aktivitami v hale TV (jóga pro 
děti i dospělé, keysi, florbal, takewondo, cvičení seniorů, 
aerobic, judo, apod.), s aktivitami v Umělecké akademii, i 
když vzhledem k plánované výstavbě nového pavilonu jen v 
omezeném rozsahu, a dalšími aktivitami (keramika, roboti-
ka, výtvarný kroužek, angličtina, francouzština). A dokonce 
přibývají i nové – premiérově ve škole začínáme s kurzem 
šití, a to jak pro starší děti, tak i pro dospělé – veřejnost a 
zaměstnance ZŠ. Nabídka odpoledních aktivit je bohatá  i v 
MŠ, kde se děti mohou přihlásit na hudební kroužek, anglič-
tinu, zdravotní cvičení nebo na program předškolní přípravy 
Maxík. Opět tedy žijeme naplno!
Nezastavila se ani činnost projektů, ve kterých jsme zapoje-
ni:Erasmus+ Bricksofpeace, Pomáháme školám k úspěchu 
(čtenářství a pisatelství s inspirativní přístupy ve výuce), So-
fftskills – rozvoj měkkých dovedností a Kolegiální podpora 
v rámci Hejného matematiky.
Pojďme si společně přát, abychom celý tento školní rok pro-
žili ve škole a při společném sdílení se všemi, kteří ke škole 
patří. Jen tak máme šanci se s radostí a kvalitně vzdělávat. 
Přeji všem čtenářům pevné zdraví a radost ze života.

Jana Hirková, ředitelka školy

Do nové sezony 2021/2022 jsme vstoupili v plném počtu 
týmů a hráčů, kdy nás velmi těší, že COVID PAUZA měla 
minimální až nulový dopad na naše malé i velké fotbalisty 
co se týká počtu.

Během této pauzy naše týmy na sobě individuálně praco-
valy a to od individuálních tréninkových plánů hráčů přes 
online tréninky a následně, když situace dovolila, tak tré-
ninky dvojic až po nynější stav normálních tréninků. V srp-
nu začala mistrovská soutěž dospělých a v záři mistrovská 
soutěž mládeže. Věříme a doufáme v co nejdelší trvání, je-
likož sportovní pauza trvala opravdu dlouho. V tuto chvíli 
vše běží v normálních kolejích – trénujeme, hrajeme zápasy, 
potkáváme se a máme radost z fotbalu.

muŽi
Tým mužů má odehráno již 6 utkání v soutěži I.B třída - 
krajská soutěž a v současné době je na 5. místě s 10-ti body. 
Do nové sezony se povedlo posílit tým o nové kvalitní hrá-
če. 

doroSt
Tým dorostu má odehráno již 5 utkání v soutěži I.A třída 
dorostu – krajská soutěž a v současné době je na 1. místě s 
12-ti body. 

StarŠí Žáci
Tým starších žáků má odehráno již 4 utkání v soutěži Okres-
ní přebor Praha-východ a v současné době je na 1. místě s 
12-ti body.

mladŠí Žáci 2009
Tento tým má nové složení, kdy došlo ke sloučení s týmem 
starší přípravky 2010 a nyní se pyšní cca 15-ti hráči. Pravi-
delně trénuje 3x týdně a reprezentuje klub v okresním pře-
boru mladších žáků. 
Absolvoval letní soustředění a těší se také na zimní soustře-
dění a zároveň na  zahraniční turnaj v Chorvatsku, který je 
naplánován na červen 2022.

mladŠí Žáci 2011/StarŠí pŘípraVka 2011
Tento tým také doznal nového složení, kdy došlo ke slouče-
ní s týmem starší přípravky 2011 a nyní se pyšní taktéž cca 
15-ti hráči. Pravidelně trénuje 3x týdně a reprezentuje klub 
v okresním přeboru mladších žáků a zároveň v soutěži starší 
přípravky. Absolvoval letní soustředění a těší se na také na 
zimní soustředění. Společně s týmem mladších žáků 2009 
se zúčastní zahraničního turnaje v Chorvatsku, který je na-
plánován na červen 2022.

mladŠí pŘípraVka 2013/2014
Tento tým pravidelně trénuje 3x týdně a účastní se soutěže 
mladší přípravky na Praze-východ. V tomto týmu máme ko-
lem 20-ti dětí a k velké radosti se o ně starají 3 trenéři.

mladŠí pŘípraVka 2015/2014
Tento tým pravidelně trénuje 2x týdně a také se účastní sou-
těže mladší přípravky na Praze-východ.
V tomto týmu máme kolem 20-ti děti, a i když jsou benja-
mínkem soutěže, tak se rvou jako lvi.
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Pokud se vám výše uvedený výčet akcí zdá oproti minu-
lým letům nižší, nemýlíte se. Je to pravda, neboť opatření 
trvající prakticky do poloviny roku zabránila nejen v konání 
Dětského dne ale i tradičním čarodějnicím, uspořádání ple-
su sportovců i obce, rybářským závodům pro děti. Omezena 
byla i spolková činnost samotná, zejména pak klubu seni-
orů. Potěšitelné je, že tento klub po uvolnění opatření opět 
přes léto pořádal své turistické vycházky a nadále se snaží 
vytvářet podmínky pro zapojení široké veřejnosti do této 
aktivity. Samozřejmě, že probíhala i činnost dalších spolků, 
nejen sportovců ale i skautů.

Pokud, jak je slibováno, nedojde k opětnému omezení shro-
mažďování, je možné se těšit nejen na zmíněné gulášování 
ale i další akce. Zcela určitě bychom rádi navázali na akce 
adventu, o přípravách a termínech vás samozřejmě budeme 
informovat.

Závěrem nelze opomenout letní instalaci Naučné stezky 
Hovorčovice na jejíž přípravě se spolky výrazně podílely. 
Cítíme, že by si tato komunitní akce zasloužila více pozor-
nosti, než jenom informaci, že je stezka v provozu.

Chystáme pro naše občany na příští rok ve spolupráci se 
spolky její slavnostní otevření a věříme, že se nám podaří 
přilákat na trasy stezky co nejvíce občanů. Pozornost veřej-
nosti si obsah stezky určitě zaslouží, nikde není tolik ucele-
ných informací o historii i současnosti naší obce. 

Těšíme se na setkávání s vámi na akcích ve zbývajícím ob-
dobí letošního roku.

(ou)

FotbaloVá Školička 2017/2018
Nově vznikající tým nyní od září pro ty nejmenší sportovce. 
Tréninky probíhají v úterý a čtvrtek od 16.30 hod, trenéry 
jsou Kačka a Vláďa (v případě zájmu volejte 724 952 028 či 
dorazte na náš trénink).

coVidoVou pauzu jsme využili k výstavbě malé 
plochy s umělým povrchem, která nám pomůže zvládnout 
zvýšené požadavky na tréninkové plochy díky narůstají-
címu počtu hráčů a soutěžních týmů. Nyní pracujeme na 
osvětlení, abychom prodloužili čas kdy je možnost plochu 
využívat. Péči věnujeme i zbytku areálu. Nejviditelnější je 
probíhající oprava střídaček. V plánu máme letos i instalaci 
šatnového kontejneru pro další kabinu rozhodčích.  V záku-
lisí neustále pracujeme na získání financování pro výstavbu 

velké UMT, na kterou již bylo vystaveno stavební povolení.
Juraj Kaličiak

Skk hOvOrČOvice SezONa 2021/2022
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zastupitelstva obce 24.6.2021
zastupitelstvo obce projednalo:
- předloženou nabídku k pronájmu 

části pozemku č.parc. 70/17, k.ú. 
Hovorčovice a schvaluje předložený 
Dodatek č. 1 k nájemní smlouvě uza-
vřené mezi Obcí a p. Janem Jandov-
ským, IČ 71533095.

zastupitelstvo obce schválilo:
- podnájemní smlouvu na pronájem 

prostor v CVC Měšice mezi Základní 
školou a mateřskou školou Hovorčo-
vice, příspěvkovou organizací, IČ:70 
999 431 a spol. ALOTRIA, s.r.o., IČ: 
07459971,

- smlouvu o využití obecního systému 
odpadového hospodářství a zajiště-
ní zpětného odběru elektrozařízení 
mezi Obcí a společností ELEK-
TROWIN, a.s., IČ: 27257843,

- bezúplatný převod pozemků p.č. 
60/164, p.č. 60/170 a p.č. 60/171 v 
k.ú. Hovorčovice z vlastnictví obce 
do vlastnictví Středočeského kra-
je (pozemky jsou zastavěny silnicí 
III/2438) a dále bezúplatné nabytí 
pozemků p.č. 105/2, p.č. 105/3, p.č. 
105/4 a p.č. 117/7 v k.ú. Hovorčovice 
z vlastnictví Středočeského kraje do 
vlastnictví obce (pozemky jsou za-
stavěny chodníky),

- příkazní smlouvu mezi Obcí a spol. 
Grant & Project Partners, s.r.o., IČ: 
02297884 na organizaci zadávacího 
řízení na výběr zhotovitele stavby 
Park sáňkovací kopec,

- příkazní smlouvu mezi Obcí a spol. 
Grant & Project Partners, s.r.o., IČ: 
02297884 na organizaci zadávacího 
řízení na výběr zhotovitele stavby a 
na výběr výkonu TDS a BOZP, obojí 
pro stavbu NEPA rekonstrukce,

- prodloužení nájemní smlouvy na 
pronájem nebytových prostor v pří-
zemí objektu čp. 256, Hovorčovice, 
uzavřené mezi obcí a JPH AUTO, 
s.r.o., IČ: 62959123 do 31.12.2021.

zastupitelstvo vzalo na vědomí: 
- studii odpadového hospodářství obce 

Hovorčovice,
- informace o přípravě rozpočtového 

výhledu financování akcí nebytové-
ho hospodářství na období 2021 – 
2023 a pověřuje starostu obce, aby 
tento dokument předložil k projedná-
ní zastupitelstvem obce nejpozději v 
říjnu 2021.

zastupitelstvo obce rozhodlo:
- o ukončení nájemní smlouvy na 

pronájem nebytových prostor v pří-
zemí objektu čp 256, Hovorčovice, 
uzavřené mezi obcí a p. Ladislavem 
Nurkem (truhlárna) k 31.12.2021.

Výňatek z usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce 29.7.2021

zastupitelstvo obce schválilo:
- smlouvu o dílo na realizaci staveb-

ních prací na akci Hovorčovice – 
park „Sáňkovací kopec”,

- realizaci veřejné zakázky „Revitali-
zace a přestavba objektu č.p. 327 v 
obci Hovorčovice na budovu občan-
ské vybavenosti“ a pro potřebu výbě-
rového řízení k zajištění dodavatele 
tohoto díla návrh smlouvy o dílo,

- smlouvu o dílo na realizaci staveb-
ních prací na akci „Hovorčovice 
– rekonstrukce místní komunikace 
Polní“,

- smlouvu o přepravě na „Zajiště-
ní pravidelné přepravy žáků ze ZŠ 
Hovorčovice do CVČ Měšice ve 
školním roce 2021/2022, mezi Obcí 
Hovorčovice a společností SADBUS 
s.r.o., IČ: 03115127,

- dodatek č.2, ke Smlouvě o dílo na 
zpracování projektové dokumenta-
ce k zajištění revitalizace a přestav-
by objektu č.p. 327, Hovorčovice 
(NEPA), uzavřené mezi Obcí Hovor-
čovice a spol. Hlaváček - architekti, 
s.r.o., IČ:25926497,

- poskytnutí finančního příspěvku 50 
tis. Kč pro obce na Hodonínsku a 
Břeclavsku, které zasáhlo ničivé tor-
nádo,

- navýšení rozpočtu Základní školy a 
mateřské školy Hovorčovice p.o., o 
prostředky na nákup vybavení do tříd 
v CVČ Měšice.

zastupitelstvo vzalo na vědomí: 
- informace ve věci průběhu zadáva-

cího řízení na zhotovitele stavebních 
prací na akci Hovorčovice – park 
„Sáňkovací kopec”,

- informace ve věci zadávacího řízení 
na dodavatele stavebních prací a do-
davatele výkonu činnosti TDI a KO-
OBOZP na stavbě „Rekonstrukce ob-
jektu čp. 327 Hovorčovice (NEPA)“

- informace ve věci průběhu zadáva-
cího řízení na zhotovitele stavebních 
prací na akci „Hovorčovice – rekon-
strukce místní komunikace Polní“,

- studii odpadového hospodářství obce 
s návrhem strategie a optimalizace 
odpadového hospodářství a návrhem 
optimalizace způsobu svozu komu-
nálních odpadů od občanů.

zastupitelstvo obce pověřuje:
- místostarostu, aby předložil na příš-

tím jednání zastupitelstva obce finál-
ní návrh způsobu řešení svozu komu-
nálních odpadů.

Výňatek z usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce 6.9.2021

zastupitelstvo vzalo na vědomí: 
-  informace o výsledcích poptávkové-

ho řízení na realizaci projektu „Park 
sáňkovací kopec“,

- informace o výsledcích poptávkové-
ho řízení na dodavatele stavebních 
prací „Hovorčovice – rekonstrukce 
místní komunikace Polní“.

zastupitelstvo obce rozhodlo:
- že vítězem poptávkového řízení na 

realizaci projektu „Park sáňkovací 
kopec“ je spol. Print & Office s.r.o., 
IČO:04581849,

- že vítězem poptávkového řízení na 
realizaci projektu „Hovorčovice – 
rekonstrukce místní komunikace 
Polní“ je STAVEBNÍ FIRMA NEU-
MANN s.r.o., IČO: 28177851.   (ol)

V době roztříštěnosti českých rodů a 
kmenů, tj. v době rozvíjející se prvo-
bytné společnosti, vynesla Hovorčo-
vice na výsluní schopnost stát se vý-
znamným bodem v pásmu kmenové 
obrany. Svůj význam si udržely i v 
době, z níž už máme historické dokla-
dy. Byla to doba počínajícího se roz-
machu církve v Čechách, lépe řečeno 
v době počátku boje duchovenstva 
jako třídy o moc. Neboť v té době bylo 
duchovenstvo samostatným stavem, 
samostatnou třídou, a ještě daleko 
byla doba, kdy se začalo oportunistic-
ky přimykat hned k té a hned oné, ale 
vždy k vládnoucí třídě.
Boj duchovenstva jako třídy byl dvou-
stranný. Jednak ideologický i mate-
riální proti lidu a jen materiální proti 
šlechtě, neboť šlechta té doby byla již 
cele získána pro křesťanství, kdežto 
mezi lidem bylo stále ještě dost zbyt-
ků z dohasínajícího pohanství. Snahou 
boje duchovenstva bylo, aby se stalo 
vrchností, protože jen tak se mohlo 
vyrovnat šlechtě mocí a stát se pánem 
pracujícímu lidu. Proto snaha získat 
od panovníků obdarování územím 
(zbožím), které dosud bylo v majetku 
knížecím, a proto i možnost nějakého 
toho padělání nebo antidatování daro-
vací listiny, když panovník v nějaké 
nouzi, která vyžadovala „boží pomo-
ci“ obdarování učinil, ale na listinu za-
pomněl, třeba jen z toho důvodu ….. 
až jak to dopadne.
Když panovník na listinu zapomněl, 
duchovenstvo použilo proti němu 
nebo jeho dědicům nátlaku nějakým 
vhodným diplomatickým způsobem. 
Smělo si to dovolit, protože český pa-
novník té doby byl jen prvním šlech-
ticem a nic víc. Síla duchovenstva 
pak byla velmi průrazná, protože byla 
kolektivní, protože byla neosobní. A 
nemusila se ještě ohlížet na vůli nebo 
příkaz nějakého ústředí, neboť na půdě 
české se dosud prolínaly a srážely dva 
církevní vlivy, východní a západní, 

které zabraňovaly Římu uplatnit svou 
tvrdou moc.
Jenže neosobnost té síly přestala brzy 
být neosobní. Hovorčovice jsou toho 
dokladem. Již v roce 1130 jsou men-
sovním statkem jediného kanovníka. 
Dochází k pronájmům církevních stat-
ků na jednotlivce, kteří nejsou přísluš-
níky duchovního stavu, a postupem 
doby i k prodeji těchto statků. Zase 
Hovorčovice jsou dobrým příkladem.
Začátkem 14. století jsou už prodává-
ny pražskému měšťanu, který r. 1329 
je prodává měšťanu jinému, Mikuláši 
řečenému Rokycanský.
To už se hlásí o moc třída jiná, třída 
měšťanská, buržoasie. A je pozoru-
hodné, jak brzy česká buržoazie boj 
o moc nastupuje, oč dříve, než tomu 
tak bylo i v jiných evropských zemích. 
Jen o důkaz víc, že Čechy vždy byly v 
čele pokroku.
Byl to boj tichý, ale nijak snadný. 
Měšťan nájemce nebo měšťan kupec 
se nájmem nebo koupí nestával ani 
člověkem svobodným, natož šlechti-
cem, i když snad získané zboží opatřil 
řádnou vladyckou tvrzí, jako to učinil 
prvý nájemce Hovorčovic Plazer. Při 
zcizování svého majetku církev si ne-
chávala své právo vrchnostenské, prá-
vo člověčenství.
Teprve roku 1388 tehdejší majitel Ho-
vorčovic, sladovník a měšťan Nového 
města pražského Kříž si sporem vy-
dobývá osobní svobodu. Zajímavé je, 
že tento boj o moc není měšťanskou 
třídou veden masově, nýbrž jen měš-
ťanskými jedinci. Mělo to svůj dů-
vod. Podle zemských regulí pražského 
města nesměla získávat majetek vně 
svého obvodu. Této brzdy Prahu zba-
vila teprve prvá česká sociální revolu-
ce, revoluce husitská, po které město 
Praha zabralo církevní i šlechtický 
majetek v širokém svém okolí.
Hovorčovice roku 1421.
Husitská revoluce, která ve svém jádru 

byla revolucí sociální, třídní, třebas se 
kryla za pohnutky náboženské, umož-
nila teprve pražskému měšťanstvu 
masový boj o moc. Byla to revoluce 
třídní, ale revoluce buržoazní, třebas 
byla umožněna a dovedena k vítěz-
ství jen širokou a obětavou účastí lidu 
obecného, tj. proletářů té doby. A pro-
tože to byla revoluce buržoazní, zcela 
zákonitě vedla k Lipanům, na nichž 
Praha měla nemalou zásluhu.
Tato revoluce také nepřinesla žádnou 
průraznou změnu sociální ani Hovor-
čovicům. Stále jsou v majetku měš-
ťanských jednotlivců, kteří se v majet-
ku střídají a vedou o něj časté spory, 
Někteří z těchto majitelů se už po Ho-
vorčovicích píší, ale označení Hovor-
čovský nebo z Hovorčovic nás nesmí 
uvést v omyl, že snad šlo o šlechtice. 
Většinou to byli lidé nesvobodní, pa-
třící člověčenstvím k městu Praze, 
která pro snazší ovládání svých vrch-
nostenských práv ve venkovských 
oblastech dokonce zřídila zvláštní, 
tzv. šestipanský úřad. Krátce řečeno, 
husitská revoluce dala Hovorčovicům 
jediný výdobytek: církevní vrchnost 
vystřídala vrchnost měšťanská. Jinak 
jen snížení životní úrovně, jak jsem již 
uvedl dříve.
Nesvobodní měšťanští majitelé Ho-
vorčovic musili ještě dlouho bojovat 
za svobodu proti své vlastní měšťan-
ské třídě. Zbraní tohoto boje bylo 
pravděpodobně „podmazívání“, ale 
teprve roku 1529 se podařilo měšťanu 
Nového města pražského, Matěji Str-
nadovi, že usedl na hovorčovický ma-
jetek i jako vrchnost. A byla při tom 
výhrada: že jeho vrchnostenské právo 
může šestipanský úřad kdykoli odvo-
lat, kdyby ubližoval lidu obecnému. 
Toto uvolnění pražského vrchnosten-
ského práva vedlo jen k rychlejší změ-
ně majitele a ke sporům. Matěj Strnad 
se z Hovorčovic vyprodává už za tři 
roky po jejich nabytí.

Zdeněk Hobzík

dĚJiNy Obce hOvOrČOvice
více teorie než fakt
díl vi.
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Číslo 3/2021, ročník XV

POZVÁNKY NA AKCE

ZPRAVODAJ

Spolek FELIX LIBERI
ve spolupráci s obcí Hovorčovice
Vás srdečně zve na 6. ročník akce

Soutěžící se mohou přihlásit emailem na adresu
info@felixliberi.cz

nejpozději do 4. 10. 2021,
kdy bude provedena uzávěrka.

Z prostorových důvodů je maximální počet účastníků soutěže (týmů)
stanoven na 15 s tím, že o účasti bude rozhodovat datum přihlášení a

přednostně budou vybrány spolky a občané z obce Hovorčovice.

Upozorňujeme, že vzhledem k mimořádným vládním opatřením spojeným s nemocí
Covid-19 jsme nuceni po účastnících a návštěvnících akce požadovat předložení
potvrzení o ukončeném očkování nebo potvrzení o platném testu nebo potvrzení o

prodělání nemoci Covid-19 v posledních 180 dnech. Bez splnění těchto podmínek se
nelze akce zúčastnit. Děkujeme za pochopení.

9. 10. 2021
v hovorčovickém parku u Základní školy

od 9:00 hod pro soutěžící
od 14:30 hod pro veřejnost

Cena hlasovacího lístku pro veřejnost je 50,- Kč/ks

Jídlo a pití po celou dobu konání akce bude zajištěno.
Detailní informace o průběhu naleznete na www.felixliberi.cz

Volby do poslanecké sněmovny se 
v naší obci budou konat v budově 
ii.stupně základní a mateřské 
školy hovorčovice, ul. revoluční 
930.

Datum a čas: 

I. den voleb - 8.října 2021 v době od 14 do 22 hodin

II. den voleb - 9.října 2021 v době od 08 do 14 hodin

Po příchodu do volební místnosti musí volič prokázat svou 
totožnost a státní občanství ČR: 

a) buď platným cestovním, diplomatickým nebo služebním 
pasem ČR anebo cestovním průkazem, 

b) nebo platným občanským průkazem. 

Bez předložení jednoho z výše uvedených dokladů nebude 
voliči umožněno hlasování .

V souvislosti s přijetím zákona č. 269/2021 Sb., o občan-
ských průkazech, který nabyl účinnosti dne 2. srpna 2021, 
již není možné vyhotovit občanský průkaz bez strojově či-
telných údajů s platností na 1 měsíc pro uplatnění volebního 
práva. Doporučujeme všem voličům, aby si včas zkontrolo-
vali platnost svého dokladu. 

vOlby dO pOSlaNeckÉ SNĚMOvNy parlaMeNtU Čr


